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: عنوان الاطروحة 

 
  هـ دراسة فً تحلٌل الخطاب 132 هـ الى 1المسكوت عنه فً الادب العربً الاسلامً من 

 

 

: ملخص الرسالة او الاطروحة 

 
ٌهدف البحث الى دراسة المسكوت عنه فً الادب العربً الاسلامً بوصف المسكوت عنه فعالٌة النصوص فً الاخفاء 

والتعمٌة عن طرٌق البلاغة لتفادي سلطة ما ، وقد استخدم فً البحث منهج تحلٌل الخطاب لا لأنه الوحٌد ولكنه الانجع فً 
وقد قسم البحث عل مقدمة وتمهٌد وفصول ثلاثة وخاتمة ، ففٌما راح التمهٌد ٌؤطر البعد النظري . المعاٌنة والتحلٌل 

للمسكوت عنه راح الفصل ٌدرج المسكوت هنه فً الثقافة العربٌة فٌما راح الفصل الثانً الذي جاء بعنوان المسكوت عنه 
فً النثر العربً الاسلامً ٌحلل نصوصا نثرٌة فً الفترة المشار الٌها ، فٌما راح الفصل الثالث ٌحلل نصوصا من الشعر 

 . العربً الاسلامً ، ثم ادرج البحث نتائجه فً الخاتمة 
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The research aims to study the silent killer in the Arab - Muslim literature describing Untold 
Story effective in texts concealment and Althmah from the road to avoid rhetoric authority , 
has been used in the search discourse analysis approach not only because he but Alamdja in 
particular and analysis . The Research Department at the introduction and pave the chapters 

three and a conclusion , regarding claimed boot frame dimension theoretical  him claimed 
chapter include silent Hannah in Arab culture as claimed Chapter II , which came titled 

Untold Story in prose Arab Islamic analyzes texts prose in the period referred to, as claimed 
chapter the third analyzes the texts of the Islamic Arabic poetry , then Listed search results 



in the conclusion 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


